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RG.0002.12.2025 

 

 

PROTOKÓŁ Nr XII/2025 
 

obrad XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 26 lutego 2025 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

Ad 1. 

XII zwyczajna sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Krośnicach. Obrady o godz. 13:01 rozpoczął i sesji przewodniczył Przewodniczący Rady 

Gminy Krośnice Piotr Morawek. Przewodniczący powitał wszystkich obecnych – radnych, 

Wójta Andrzeja Białego, Skarbnik Elżbietę Kalityńską, Prezesa ZUK (a zarazem radnego Rady 

Powiatu Milickiego) Marcina Ciesielskiego, kierowników, sołtysów, przedstawicieli prasy, 

mieszkańców gminy oraz wszystkich śledzących obrady w Internecie. Przewodniczący Piotr 

Morawek stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (zał. nr 1, 2, 3 - listy obecności). 

 

 

Ad 2. 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XII sesji Rady Gminy Krośnice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad X i XI sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Podjęcie uchwał: 
1) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Milickiemu 

2) uchwała w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krośnice w 2025 roku 

3) uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krośnice 

4) uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

5) uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice na 

2025 rok 

6) uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Krośnice na 

2025 rok 

7) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie udziału w wysokości ½ w nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej jako działka 210/1 położonej w miejscowości Pierstnica 

8) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości 

zabudowanej położonej w Pierstnicy nr 28 poprzez ustanowienie odrębnej własności lokali 

mieszkalnych i pomieszczeń przynależnych do tych lokali 

9) uchwała w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych wicedyrektorowi Szkoły Podstawowej im. 

Edmunda Bojanowskiego w Kuźnicy Czeszyckiej 

10) uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy na terenie Gminy Krośnice 

11) uchwała w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym 
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12) uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy 

Krośnice 

13) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2025 rok 

14) uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Krośnice dla Powiatu 

Milickiego na realizację zadania z zakresu polityki społecznej 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy Krośnice. 
 

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie było żadnych uwag.  

W zarządzonym głosowaniu radni zatwierdzili porządek obrad (zał. nr 4). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

Ad 3. 

Protokoły z obrad X i XI sesji zostały przyjęte. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

Ad 4. 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym 

XII/2024 – II/2025 (zał. nr 5), w którym poinformował o uczestnictwie:  

- w walnym zebraniu Powiatowego Zarządu OSP,  

- we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Krośnice w sprawie opłat za odpady,  

- w zebraniu Zarządu Dolnośląskiej Krainy Rowerowej,  

- w walnych zebraniach OSP Wierzchowice, OSP Łazy oraz OSP Brzostowo,  

- w Gminnym Spotkaniu Noworocznym.  

Wójt poinformował także o udziale w spotkaniach:  

- z dyrektorem Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa we Wrocławiu dotyczącym 

możliwości przejęcia dwóch działek w Brzostowie (w tym jednej na potrzeby Cyklostrady), 

- z Burmistrzem Gminy Twardogóra w sprawie remontu drogi do Przysiółku Olszówka,  

- zorganizowanym przez Gminę Krośnice i Dolnośląską Krainę Rowerową, podczas którego 

zaprezentowano Szlak i Muzeum Ryszarda Szurkowskiego oraz mural poświęcony kolarzowi, 

- w DSDiK dotyczącym przebiegu Cyklostrady przez teren gminy Krośnice, 

-  Stowarzyszenia Partnerstwa dla Doliny Baryczy pt. ”Dobry KLIMAT dla współpracy w 

Dolinie Baryczy”, 
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- z mieszkańcami ul. Słonecznej w Bukowicach w sprawie przebudowy tej ulicy, 

 

Radna Wioletta Pacyna pytała o możliwość utworzenia spółdzielni energetycznej, skoro szkoła 

w Kuźnicy Czeszyckiej, posiadająca panele fotowoltaiczne, w okresie letnim będzie 

produkować dużą ilość energii, której najprawdopodobniej nie wykorzysta. Wójt 

poinformował, że ten temat był omawiany z kierownikami poszczególnych referatów UG i do 

końca roku planuje się – przynajmniej organizacyjnie - taką spółdzielnię utworzyć. Radna 

wnioskowała również o przekazanie nowym radnym informacji odnośnie przebiegu Trasy 

Złotej przez teren gminy Krośnice.  

 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 lutego 2025 r. 

 

1) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/62/2025 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Milickiemu (zał. nr 6) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz 

Lombarski, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

2) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/63/2025 w 

sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Krośnice w 2025 roku (zał. nr 7) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz 

Lombarski, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

3) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/64/2025 w 

sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Krośnice (zał. nr 

8) 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz 

Lombarski, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

NIEOBECNI (2) 
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Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

W związku z brakiem możliwości zabrania głosu przed głosowaniem Radna Wioletta Pacyna 

pytała czy na sesji radni nie mogą dyskutować na temat podejmowanych uchwał i który przepis 

tego zabrania. Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że sesja jest świętem, na którym 

się głosuje, a projekty uchwał szczegółowo omawia się na posiedzeniach komisji. Wszelkie 

uwagi Radna może wygłosić w sprawach różnych. 
 

 

4) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/65/2025 w 

sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi (zał. nr 9) 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Mateusz Pleciak, Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (1) 

Monika Rozpara 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Pacyna 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

Radna Monika Rozpara poinformowała, że jest „ZA”, ale pomyliła się w głosowaniu na 

tablecie. 

 

5) Radny Gracjan Witek przedstawił Radzie roczne sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej w 2024 roku (zał. nr 10). 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/66/2025 w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice na 2025 rok (zał. nr 11) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz 

Lombarski, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna 

Rudkiewicz, Gracjan Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

6) przed zatwierdzeniem planów pracy Komisji stałych na 2025 rok poszczególni 

Przewodniczący Komisji kolejno przedstawili Radzie roczne sprawozdania z działalności 

Komisji za 2024 rok: 

- Radny Piotr Kubiak z działalności Komisji Budżetu, Finansów i Planowania (zał. nr 12), 

- Radna Anna Rudkiewicz z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i 

Turystyki (zał. nr 13), 
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- Radny Eugeniusz Lis z działalności Komisji Rolnictwa, Infrastruktury Technicznej, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego (zał. nr 14), 

- Radna Maria Gajowniczek (Wiceprzewodnicząca) z działalności Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji (zał. nr 15). 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/67/2025 w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Krośnice na 2025 rok (zał. nr 16) 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

7) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/68/2025 w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie udziału w wysokości ½ w nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej jako działka 210/1 położonej w miejscowości Pierstnica (zał. 

nr 17)   

 
Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

8) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/69/2025 w 

sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości zabudowanej 

położonej w Pierstnicy nr 28 poprzez ustanowienie odrębnej własności lokali mieszkalnych 

i pomieszczeń przynależnych do tych lokali (zał. nr 18)  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

9) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/70/2025 w 

sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych wicedyrektorowi Szkoły Podstawowej im. Edmunda 

Bojanowskiego w Kuźnicy Czeszyckiej (zał. nr 19) 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz 

Lombarski, Marek Łaniak, Piotr Morawek, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Pacyna 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

   

10) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/71/2025 w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy na terenie 

Gminy Krośnice (zał. nr 20) 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Piotr Morawek, Mateusz Pleciak, Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

PRZECIW (3) 

Marek Łaniak, Wioletta Pacyna, Monika Rozpara 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

  

11) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/72/2025 w 

sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym (zał. nr 21) 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

  

12) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/73/2025 w 

sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Krośnice (zał. 

nr 22)   

 
Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

13) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/74/2025 w 

sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2025 rok (zał. nr 23) 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan Witek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Pacyna 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

   

14) w zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr XII/75/2025 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Gminę Krośnice dla Powiatu Milickiego na 

realizację zadania z zakresu polityki społecznej (zał. nr 24)   

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marian Biesiadecki, Maria Gajowniczek, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, 

Marek Łaniak, Piotr Morawek, Wioletta Pacyna, Mateusz Pleciak, Monika Rozpara, Anna Rudkiewicz, Gracjan 

Witek 

NIEOBECNI (2) 

Zofia Adamus, Magdalena Królik 

 

 

 

Ad 6. 

Radna Wioletta Pacyna przypomniała, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 4 grudnia 

2024 r. pytała Wójta czy można już rozpocząć rozmowy i uzyskać informacje odnośnie 

przetargu na odbiór odpadów komunalnych, w którym otwarcie ofert nastąpiło w dniu 21 

listopada 2024 r. i Wójt znał cenę, którą następnie podały media. Przewodniczący Piotr 

Morawek stwierdził wówczas, że należy się szybko spotkać i na ten temat porozmawiać. W 

międzyczasie (22.01.2025) Wójt przedstawił propozycję, która budziła poważne zastrzeżenia 

Radnej, ponieważ stawka 49 zł dla osób, które z różnych względów nie chcą bądź nie mogą 

kompostować bioodpadów jest rażąco za wysoka. Radna poinformowała, że przeprowadziła 

szeroką analizę, którą przedstawiła na zorganizowanym na Jej prośbę spotkaniu radnych 

(12.02.2025), gdyż Przewodniczący nie zwołał wspólnego posiedzenia komisji w tej sprawie, 

mimo że Rada Gminy poprzez swoje komisje powinna wspólnie rozwiązywać problemy 

gminy. Radna poinformowała, że prosiła o nie wprowadzanie nowych rozwiązań, generujących 

koszty dla mieszkańców nie kompostujących bioodpadów i o zastosowanie stawek 44 i 37 zł, 

jednak Jej propozycja nie zyskała akceptacji. Wyjaśniła również, że mieszkańców należy 

uświadamiać w zakresie gospodarowania odpadami, bo gdy spadnie ich ilość to koszty będą 
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niższe. Radna proponowała zachęcanie do kompostowania bioodpadów poprzez sukcesywne 

przekazywanie mieszkańcom kompostowników, gdyż nie każdy zdecyduje się na co najmniej 

dwie hałdy kompostujące na terenie swojej nieruchomości. Radna stwierdziła, że gdyby 

zaproponowane przez Nią stawki miały narazić gminę na dofinansowanie do gospodarki 

odpadami, to w pierwszym roku powinno się skupić na tym, aby mieszkańcy jak najwięcej 

bioodpadów kompostowali u siebie, zwłaszcza że w październiku ruszy system kaucyjny, który 

częściowo zdejmie z gminy ogólny koszt gospodarowania odpadami. Radna wyraziła sprzeciw 

wobec braku rozmów z radnymi, począwszy od dnia 4 grudnia 2024 r., gdyż na spotkaniu w 

dniu 12 lutego 2025 r. okazało się, że wszystko jest już przesądzone. Radna pytała również o 

zmiany w budżecie dot. zwiększenia wydatków na ogrzewanie i energię w szkole w Kuźnicy 

Czeszyckiej. Skarbnik Elżbieta Kalityńska wyjaśniła, że pierwsze dwie faktury za energię w 

tej szkole opiewały na 25 oraz 33 tys. zł, jednak po korektach na konto gminy wpłynęło już 9 

tys. zł, a fachowcy jeszcze analizują sposoby rozliczania wg umowy. Radna Wioletta Pacyna 

pytała czy tak wysokie rachunki wynikały ze złego dobrania taryf, czy może była potrzeba 

zmiany sposobu uruchomienia instalacji energetycznej. Wójt Andrzej Biały poinformował, że 

w tym momencie trudno jednoznacznie odpowiedzieć, jednak porównano koszty ogrzewania 

szkoły olejem opałowym w latach 2020-2022 i obecne koszty ogrzewania pompą ciepła nie 

okazały się aż tak szokujące. Należy ponadto mieć na uwadze, że w zmodernizowanej szkole 

wszystko jest zasilane energią elektryczną (w tym m. in. wentylacja), a odpowiednie osoby 

pracują nad wysterowaniem pomp ciepła, gdyż zarządzający obiektem uczy się jak z tych 

nowoczesnych narzędzi korzystać. W dalszym ciągu sprawdzana i analizowana jest również 

produkcja energii przez instalację fotowoltaiczną oraz kwestia mocy biernej prądu, która może 

być składową decydującą o wysokości rachunku. Radna Wioletta Pacyna pytała również o 

przesunięcie 5 tys. zł na wykup drogi w Pierstnicy kosztem odszkodowań za działki 

przejmowane pod drogi gminne. Kierownik Dorota Perlińska wyjaśniła, że podczas budowy 

drogi w Pierstnicy nakładka asfaltowa została wylana również na działce drogowej, w której 

Gmina Krośnice posiada udział w wysokości ½, zatem dla uregulowania stanu prawnego drogi 

należy odkupić udział od osoby fizycznej będącej jej współwłaścicielem. Sołtys Jolanta 

Brząkała-Garnyś prosiła o finansowe wsparcie zbiórki na leczenie mieszkanki Dziewiętlina, 

która przeszła nieudaną operację kręgosłupa. Sołtys pytała także na jakim etapie jest prośba o 

skrócenie konarów drzew przy drodze gminnej przy parku w Dziewiętlinie, ponieważ 1 marca 

rozpocznie się sezon lęgowy. Wójt wyjaśnił, że przycinanie konarów oraz wycinka drzew na 

terenie całej gminy to dość kosztowne zadanie, do którego potrzebny jest wysięgnik. Mimo to 

corocznie, w ramach posiadanych środków budżetowych, konary przycinane są tam gdzie 

stwarzają niebezpieczeństwo dla mieszkańców. Kierownik Dorota Perlińska poinformowała, 

że do gminy wpłynęła oferta na wycinkę i pielęgnację drzew na kwotę 39 tys. zł, jednak nie 

jest pewna czy droga w Dziewiętlinie też jest w niej ujęta. Aktualnie prace będą prowadzone 

na ul. Kwiatowej w Krośnicach. Sołtys Jolanta Brząkała-Garnyś, odnosząc się do planów 

relokacji nielegalnych imigrantów w roku 2026, pytała czy na jakimkolwiek szczeblu 

samorządowym odbyły się już spotkania na ten temat. Wójt poinformował, że nie otrzymał 

żadnego zaproszenia na spotkanie o takiej tematyce. Sołtys pytała również czy w związku ze 

zmianą dzielnicowego planowane są spotkania w poszczególnych sołectwach oraz z czego 

wynika zastój przy budowie posterunku Policji w Krośnicach. Wójt wyjaśnił, że spotkania w 

sołectwach mogą być zorganizowane z inicjatywy nowego dzielnicowego Kacpra Achtela, a 

odnośnie posterunku wyjaśnił, że zakończenie jego budowy planowane jest do końca lipca br. 

Wójt poinformował również, że w 2015 roku próbowano mu zarzucać, że z ówczesnym 

Starostą planuje ulokować imigrantów w budynkach po byłym szpitalu neuropsychiatrii w 

Krośnicach, co było kompletną bzdurą, gdyż nikt nie miał takich planów i żadnych rozmów 

nie prowadził. Wójt stwierdził również, że nie będzie się wypowiadał w imieniu administracji 

rządowej na temat relokacji, natomiast prywatnie jest na „nie”. Przyjęcie uchodźców 

wojennych z Ukrainy to była zupełnie inna sytuacja realizowana na polecenie Wojewody 

Dolnośląskiego w ramach zarządzania kryzysowego, wywołana zdarzeniem szczególnym. 

Wójt przypomniał przy okazji, że niektóre polecenia organu wyższego stopnia budzą 

kontrowersje, jak np. przekazanie Poczcie Polskiej danych osobowych mieszkańców w celu 
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organizacji wyborów kopertowych, których Gmina Krośnice nie przekazała kierując się 

dobrem mieszkańców. Sołtys Jolanta Brząkała-Garnyś stwierdziła, że również kieruje się 

dobrem mieszkańców, przede wszystkim Dziewiętlina, stąd zadawane pytania.  

 

 

 

Ad 7. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 13:57 zamknął  

obrady XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

Transmisja z obrad jest dostępna pod adresem: 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/65051/xiiasesjaaradyagminya-a2025-02-26.htm 

 

 
 

  Protokolant                                              Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

  /-/ Olga Skomra       /-/ Piotr Morawek 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/65051/xiiasesjaaradyagminya-a2025-02-26.htm

